
Protokół Nr XVII/12
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej  27 kwietnia  2012 r. 

  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Rady Gminy Edwarda Kosmal  o godz. 10  00 otworzył obrady XVII sesji Rady 
Gminy Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył ,że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło  15 radnych  , 
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób , stanowiło quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji i uchwał .
W obradach  sesji  uczestniczył  Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  ,  Zastępca  Wójta  Jerzy 
Makowski,  Skarbnik Gminy Wiesława Łoch  i sołtysi zgodnie z listą obecności . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu .
Obradom sesji przysłuchiwali się przedstawiciele prasy lokalnej oraz  radca prawny Roman Janił . 
W obradach sesji uczestniczyli również mieszkańcy gminy. 
Protokół Nr XVI/12 z sesji  Rady Gminy Stargard Szczeciński  z dnia 30 marca 2012 r.  został 
przyjęty przez radę bez odczytywania tj. - 15 głosami „za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się 
„ 0” .
Wobec braku uwag do porządku obrad XVII sesji Rady Gminy -Przewodniczący Rady  Gminy 
Edward Kosmal  poddał porządek obrad pod głosowanie w wersji otrzymanej przez radnych i rada 
w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, „przeciw” 0 i głosy 
„ wstrzymujące się „ 0- przyjęła porządek obrad XVII sesji  w brzmieniu jak niżej : 
1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie obrad XVII sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XVI z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 30 marca 

2012 r.  
- zatwierdzenie porządku obrad 

2. Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku  
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
   prognozy finansowej 
5.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia umowy dzierżawy na okres     
   dłuższy niż 3 lata i wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu na dzierżawę  
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/108/11 Rady Gminy Stargard
  Szczeciński z dnia 2 grudnia 2011 r. dotyczącej ustanowienia pomnika przyrody

7.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 
   azbestu i wyrobów zawierających azbest wraz z inwentaryzacją na terenie gminy Stargard   
   Szczeciński  
8.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 
   stanowiących drogi dla potrzeb realizacji celów publicznych 
9.Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu
10.Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat profilaktyki
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     realizowanej na terenie gminy 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty
11.Analiza i ocena przeprowadzonych przetargów 
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
12. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
13. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
14.Odpowiedzi na interpelacje radnych
15.Wolne wnioski i zapytania
16.Sprawy różne
17.Ustalenie terminu następnej sesji
18.Zamknięcie obrad  sesji
Ad.1 
Jak wyżej . 
Ad.2
Interpelacje nie zostały zgłoszone . 
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr XVII/151/12 w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XVII/151/12 , która stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu .
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XVII/152/12 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany
wieloletniej  prognozy finansowej 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XVII/152/12 , która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu .
Ad.5
Podjęcie uchwały Nr XVII/153/12 w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia umowy dzierżawy 
na okres dłuższy niż  3 lata i  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu na 
dzierżawę  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XVII/153/12 , która stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu .
Ad.6
Podjęcie uchwały Nr XVII/154/12 w sprawie zmiany uchwały Nr XII/108/11 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z dnia 2 grudnia 2011 r. dotyczącej ustanowienia pomnika przyrody
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XVII/154/12 , która stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu .
Ad.7
Podjęcie  uchwały  Nr  XVII/155/12  w  sprawie   zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
Programu usuwania   azbestu  i  wyrobów zawierających  azbest  wraz  z  inwentaryzacją  na 
terenie gminy Stargard   Szczeciński  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XVII/155/12 , która stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu .
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Ad.8
Podjęcie  uchwały  Nr  XVII/156/12  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  dokonanie  zamiany 
nieruchomości    stanowiących drogi dla potrzeb realizacji celów publicznych 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami "za" , 
"przeciw" 0 i głosy " wstrzymujące się " 0 – podjęła uchwałę Nr XVII/156/12 , która stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu .
Ad.9
Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Mienia  Komunalnego  i  Budżetu  Lis  Hubert  przedstawił 
opinię komisji do informacji o stanie dróg na terenie gminy po okresie zimowym oraz plan budowy 
i remontów oraz protokół z wyjazdu komisji  na drogi na terenie gminy . 
Przed odczytanie protokołu z wyjazdu komisji w teren , przewodniczący powiedział  ,że komisja 
informację przyjęła , a następnie odczytał protokół . 
Protokół z wyjazdu Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu w dniu 23 kwietnia 
2012 r. - stanowi załącznik nr 9 do protokołu . 
Radny Jarosław Kornet – powiedział ,że komisja powinna zobaczyć wszystkie drogi i powiedział 
o  potężnych dziurach na drodze Siwkowo,  a zjazd w kierunku betonki  oraz  odcinek drogi  w 
Poczerninie , gdzie droga została zniszczona podczas awarii . 
Wójt Gminy – powiedział ,że w sposób zdecydowany popiera sugestię  komisji i wymienił odcinek 
drogi  pomiędzy  Skalinem   a  Wierzchlądem  ,  który  powinien  być  wykonany  w  pierwszej 
kolejności . Wójt zaznaczył ,iż należy szukać środków na remonty dróg i tam gdzie się zwolnią 
środki powinny w pierwszej kolejności być przekazywane na drogi .
Radny  Kornet  Jarosław  –  powiedział  ,że  chciał  zwrócić  uwagę  na  pobocza  dróg  ,  które  są 
zaorywane , umieszczane są tam  kamienie , które stanowią niebezpieczeństwo dla użytkowników 
dróg , zarówno problem ten pojawił się przy drogach gminnych jaki powiatowych .
Radny Chaładus Bogdan zabierając głos zaproponował , aby przygotować plan działania kolejności 
wykonywania remontu dróg w pierwszej  kolejności   te drogi,które są  zniszczone i  najbardziej 
użytkowane . Sporządzić harmonogram na poszczególne lata tych najważniejszych dróg i co w 
zakresie remontu będzie wykonane  . Radny dodał ,że komisja dokonała oceny dróg  i ustaliła 
pewne priorytety , to  co w danym roku . 
Radny  Jarosław  Kornet  –  zapytał  się  odnośnie  drogi  Małkocin  –  Grabowo  ,  która  została 
zniszczona podczas wywozu buraków z pól , a pytanie dotyczyło kto ją wyremontuje i poniesie 
koszty remontu.
Wójt Gminy – wyjaśnił , że jest to firma Agrostar i zgodnie z wcześniejszymi  uzgodnieniami 
,mają  wykonać ze środków własnych . 
Radny Tomasz Nowicki – przypomniał wójtowi o drodze Lubowo , gdzie w miejscu naprzeciwko 
nowo wybudowanego hotelu podnoszone jest  pobocze drogi .
Wójt Gminy – wyjaśnił ,że w tej sprawie są wnioski i  jest  prowadzona procedura , są pewne 
uzgodnienia z Panią Woźniak- właścicielką tej nieruchomości przylegającej do drogi  , która nie 
zgadza się na wykonanie odwodnienie tego odcinka drogi   , ma decyzję o warunkach zabudowy , 
ale nie na podniesienie terenu.  Może wystąpić spór prawny  w tej sprawie , ale droga na pewno 
będzie odwodniona – poinformował wójt - .
Radny  Bogdan  Chaładus  –  odnosząc  się  do  swojej  propozycji   powiedział  ,  że  proponuje 
stworzenie  konkretnej  listy  dróg  i  wykonanie  z  dobrego  materiału  ,  będzie  wówczas   mniej 
zrobionych dróg, ale lepsze wykonanie i  oczekuje w tej sprawie jakiejś  propozycji rady .
Przewodniczący rady – zaproponował ,aby może w tej sprawie radny złożył interpelacje.
Kolejno przewodniczący odniósł się do dróg powiatowych i gminnych , które są niszczone m.in. 
przez ciężki sprzęt rolniczy i to ,że rolnicy we własnym zakresie 
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powinny je naprawiać – taka deklaracja do rolników .
Radny Bogdan Chaładus – odpowiedział  ,że nie chce składać  interpelacji  do wójta ,  ale chce 
wiedzieć kiedy rada zajmie się tą sprawą odnośnie harmonogramu naprawy dróg .
Wójt Gminy – zaproponował rozwiązanie tej sprawy w ten sposób , że jest protokół komisji z 
posiedzenia  wyjazdowego  na  drogi  ,  a  wójt   na  następne  posiedzenia  komisji   przygotuje 
propozycje to co trzeba zrobić na drogach  , a radni wypowiedzą się odnośnie tych propozycji .
Radna Agnieszka Lenda – zaproponowała ,aby komisja   dokończyła lustrację  dróg na drugiej 
stronie gminy .
Radny Włodzimierz Kuźma – powiedział ,że co roku bierze się żużel do naprawy  dróg i co roku te 
drogi wracają do remontu i tutaj zaproponował rozwiązanie przez zastosowanie np. na drogi płyt 
„ jombo” .
Ad.10 
Przewodniczący Komisji  Socjalno  Porządkowej  i  Oświaty Jarosław Kornet  przedstawił  opinię 
komisji na temat informacji Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat 
profilaktyki realizowanej na terenie gminy , a mianowicie : 
Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  po  przeprowadzeniu  dyskusji  dotyczącej  informacji 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat profilaktyki realizowanej na 
terenie gminy w roku 2011 – informację przyjęła i pozytywnie oceniła profilaktykę realizowaną na 
terenie gminy w roku 2011 .
Ponadto  komisji  zwróciła  się  z  prośbą  do  wójta  o  przygotowanie  sprawozdania  z  działalności 
świetlic w miejscowości Ulikowo i Krąpiel .
Sprawozdanie za I półrocze 2011 roku świetlicy Krąpiel i Ulikowo radni otrzymali podczas obrad 
sesji .  
Radny Bogdan Chaładus – zabierając głos do w/w tematu powiedział  ,że komisja pozytywnie 
oceniła działania Gminnej Komisji odnośnie stosowanej profilaktyki .  Natomiast radny zwrócił 
uwagę  na  to  ,iż  kiedyś  będąc  członkiem Gminnej  Komisji  wiedział  ile  osób  zgłaszało  się  z 
nadużywaniem alkoholu , a obecnie   zdaniem radnego nastąpił  wzrost o 100 % i jak widać , 
zjawisko  to  znacznie  wzrasta  .  Jak  powiedział  radny jest  to  środowisko  popegerowskie  , 
wieczorami ośrodkami kultury są przystanki lub sklep , a  terapia dziś zajmuje się  najczęściej 
skutkami. Młodzież  w świetlicy ma możliwości skorzystania np. ze stołu do grania w tenisa , jeśli 
została  otworzona świetlicę , mówi się o programach edukujących rodziców , a tutaj chodzi o ten 
czas wolny dla młodzieży. W każdej miejscowości są osoby , które np. dobrze znają się na graniu 
na instrumentach muzycznych i mogło by  powstać koło muzyczne , czy koło komputerowe i radny 
powiedział, aby stworzyć takie koła zainteresowania , dać szanse ,  a dopiero potem mieć pretensje 
jeżeli tego nie wykorzystają  . Radny wspomniał również o tym ,że gdyby były bilety miesięczne to 
osoby zainteresowane mogłyby dojeżdżać  np. do klubów sportowych na terenie miasta .
Radny Tomasz Nowicki – zabierając głos  m.in. powiedział ,że nie każdy będzie chciał społecznie 
działać  w kołach i tutaj radny  wspomniał o kole które działa w Brzkowicach i jest pozytywnie 
odbierane przez mieszkańców. Radny również poruszył temat dotyczący klubów LZS działających 
na terenie gminy , gdzie podczas rozgrywek piłkarze biorący udział w grze jak np. w Rogowie było 
10 osób  spoza klubu .
Radny Jarosław Kornet – przypomniał ,że w tej sprawie rozmawiano na posiedzeniu komisji i z 
protokołów zebranych po sezonie piłkarskim  ta sprawa zostanie omówiona .
Przewodniczący rady gminy powiedział ,że to wszystko zależy od samej młodzieży . 
Ad.11
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Agnieszka  Lenda  przedstawiła  opinię  komisji  do  tematu 
dotyczącego analizy i oceny przeprowadzonych przetargów w 2011 r., a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2012 r. przeanalizowała informację na 



- 5 - 
temat zamówień publicznych przeprowadzonych w 2011 roku przetargi .
Ad.12
Wójt Gminy przedstawił informację o działalności w okresie od ostatniej sesji , a mianowicie : 
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 
1.W   dniu  19.04.2012  r.  przeprowadzono  rokowania  na sprzedaż  nieruchomości  gruntowej 
oznaczonej  numerem  działki  756  o pow.  0,1589  ha,  położonej  w obrębie  Żarowo.  Cena 
wywoławcza nieruchomości 70 000,00 zł. Cena sprzedaży ustalona została na kwotę 71 000,00 zł. 
Nabywca – Danuta i Robert Dąbrowscy
2.Wystawiono 5 zaświadczeń  o prowadzeniu i  posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych na 
terenie gminy w obrębach: Kiczarowo, Smogolice, Tychowo,  Witkowo i Żarowo.
3.Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 11 kwietnia 2003 r. o kształtowaniu ustroju rolnego poświadczono 
4 oświadczenia o łącznej powierzchni użytków rolnych,  4 oświadczenia o osobistym prowadzeniu 
gospodarstwa rolnego oraz 3 oświadczenia o posiadaniu praktycznych kwalifikacji rolniczych.
4.W miesiącu marcu 2012 r.,  ogółem wydano 141 decyzji  przyznających producentom rolnym 
zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 
rolnej. 
5.Wszczęto 56 postępowań w sprawie nakazania właścicielom nieruchomości podłączenia się do 
istniejącej w miejscowości kanalizacji sanitarnej. 
6.Wydano  45  decyzji  w  sprawie  nakazania  właścicielom  nieruchomości  podłączenia  się  do 
istniejącej w miejscowości kanalizacji sanitarnej. 
7.Wydano 11 zezwoleń na usunięcie drzew
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji :
1.Zamontowano detektory gazu oraz obudowy sterowników w świetlicach Strzyżno i Strachocinie 
2.Wykonano remont drogi wewnętrznej gruntowej w miejscowości Rogowo , poprzez naprawę i 
    zabezpieczenie drenaży z pół ( likwidacja wylewiska wody ) 
3.Wznowiono granice i stabilizację  punktów granicznych w drodze Kiczarowo – Klonia ,
    - w działce drogowej Grabowo – Kolonia na odcinku nowego oświetlenia drogowego , 
4.Transport żużla około 210 ton ( Skalin,Żarowo,Golina,Rogowo,Strachocin,Grzędzice)
5.Wydano zgodę na zjęcie pasów drogowych dróg wewnętrznych i gminnych,
6.Wyrażono zgodę na lokalizację w pasach drogowych gminnych dróg przyłaczy wodociągowych , 
    kanalizacyjnych 
7.Zakończono postępowania o udzielenie w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia 
publicznego pn.: „Remont świetlicy w Skalinie”. Podpisano umowę o roboty budowlane 
z wykonawcą Zakład Ogólnobudowlany Instalatorstwo i Pomiary Elektryczne Zygmunt Majewski, 
cena brutto  74 678,36 zł. W postępowaniu złożono 11 ofert cena najtańszej oferty 74 678,36 cena 
oferty najdroższej  146 293,47 zł.
8.Prowadzenie postępowania w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia  publicznego którego 
pn.:  „Remont świetlicy w Rogowie”. Postępowanie jest w fazie badania ofert. Złożono  6 ofert cena 
najtańszej oferty 98 756,97  cena oferty najdroższej  155 876,36  zł.
9.Prowadzenie postępowania w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia  publicznego 
którego przedmiotem jest budowa kanalizacji sanitarnej w Grzędzicach –  gmina Stargard 
Szczeciński, postępowanie jest w fazie badania ofert. Realizacja zadania wspólnie z MPGK 
Stargard Szczeciński i Gminą Kobylanka w ramach zadania pn. „Ochrona wód jeziora Miedwie 
poprzez budowę sieci kanalizacyjnych i przebudowę oczyszczalni ścieków na terenie aglomeracji 
Stargard Szczeciński”. W postępowaniu złożono 12 ofert.
10.Przygotowywanie materiałów do przetargu nieograniczonego zamówienia  publicznego którego 
przedmiotem jest zakup i dystrybucja energii elektrycznej dla gminy. Realizacja zadania  wspólnie 
z powiatem stargardzkim.  
11.Zakończono postępowanie w trybie bezprzetargowym (zgodnie z Zarządzeniem nr 30/12 Wójta 
Gminy Stargard Szczeciński z dnia 08.02.2012) wyboru wykonawcy obsługi inwestorskiej zadania 
inwestycyjnego p.n. „Remont świetlicy w Skalinie”. Podpisano umowę o pełnienie nadzoru cena 
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brutto 3 733,91 zł. Złożono 4 oferty najdroższa oferta 14 391,00 zł.
12.Zakończono postępowanie  trybie bezprzetargowym (zgodnie z Zarządzeniem nr 30/12 Wójta 
Gminy Stargard Szczeciński z dnia 08.02.2012) wyboru wykonawcy na opracowanie aneksu do 
dokumentacji projektowo kosztorysowej wraz z uzyskaniem zmiany do pozwolenia na budowę dla 
zadania p.n. „Dokumentacja projektowo - kosztorysowa budowy budynku świetlicy wraz 
z zagospodarowaniem terenu działki nr geod. 397/13 w Strumianach ”. Podpisano umowę o prace 
projektowe cena brutto 11 008,50 zł.
13.Zakończono postępowanie w trybie bezprzetargowym (zgodnie z Zarządzeniem nr 30/12 Wójta 
Gminy Stargard Szczeciński z dnia 08.02.2012) wyboru wykonawcy zadania pn.: „Budowa Placów 
Zabaw  w miejscowości Sowno i Strachocin”.  Podpisano umowę o roboty budowlane cena brutto 
27 060,00 zł. Złożono 8 ofert cena najtańszej oferty 27 060,00 zł cena oferty najdroższej  62 609,46 
zł.
14.Zakończono postępowanie w trybie bezprzetargowym (zgodnie z Zarządzeniem nr 30/12 Wójta 
Gminy Stargard Szczeciński z dnia 08.02.2012) wyboru wykonawcy dokumentacji projektowej 
placu zabaw przy świetlicy  w Ulikowie. Podpisano umowę o prace projektowe cena brutto 
2 460,00 zł. Złożono 1 oferte.
15.Zakończono postępowanie w trybie bezprzetargowym (zgodnie z Zarządzeniem nr 30/12 Wójta 
Gminy Stargard Szczeciński z dnia 08.02.2012) wyboru wykonawcy do przeprowadzenia 
przeglądów szczegółowych obiektów mostowych zarządzanych przez Gminę Stargard Szczeciński. 
Podpisano umowę wykonawczą cena brutto 6 765,00 zł. Złożono 1 ofertę.
Referat Planowania Przestrzenngo :
Wydano:
− 37 decyzji o warunkach zabudowy i  zagospodarowania terenu, w tym dwie decyzje na rzecz 

gminy pod budowę 16 jednorodzinnych budynków mieszkalnych na terenie gminnych działek 
w Grzędzicach ,      

− 4 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,     
− 6 opinii  o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 

zagospodarowania  przestrzennego  lub  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy,

− 5 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości z 
ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,

− 2 decyzje o przeniesieniu decyzji o warunkach zabudowy,
− 9 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
− 28  zaświadczeń  i  3  informacje  o  przeznaczeniu  terenów  w  miejscowym  planie 

zagospodarowania  przestrzennego  oraz  w  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy,

− 6 zawiadomień o ustaleniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych
Ponadto wójt uczestniczył w następujących spotkaniach czy uroczystościach takich jak ; 
- w dniu 30.03.2012 r. Spotkanie porozumienia mięzygminnego w zakresie gospodarki odpadami ,
- w dniu 11.04.2012 r. Konferencja edukacyjna ( kuratorium oświaty ) ,
- w dniu 16.04.2012 r. Obchody dnia sapera
- w dniu 18.04.2012 r. W Kolegiacie obchody dnia ochrony zabytków ,
- w dniu 19.04.2012 r. Turniej sprawnościowy 6po6 w Pęzinie ,
- w dniu 26.04.2012 r. Zgromadzenie wspólników Funduszu Poręćzeń Kredytowych
Radny Jarosław Kornet – zapytał o przetarg na remont świetlicy w Rogowie i budowę świetlicy w 
Strumianach .
Wójt Gminy- odpowiedział ,że odnośnie remontu świetlicy w Rogowie to  postępowanie jest w 
fazie  badania  ofert  ,  złożono 6  ofert  ,  a  odnośnie  świetlicy w Strumianach to  złożony został 
wniosek  do  Stowarzyszenia   Sieja  i  okres  oczekiwania  na  weryfikację  to  prawdopodobnie 
październik , a  prace ruszą na wiosnę roku następnego  i dodatkowo wójt poinformował ,że 
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zrezygnowano z zakupu baraku, a będzie to świetlica murowana . Kolejno wójt odpowiedział w 
sprawie remontu świetlicy w Sownie .
Ad.13
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wrócił do pisma  Członków Komisji Konsultacyjnej 
w  którym to piśmie zwracają  się  z  prośbą  o weryfikację  osób wpisanych do stałego rejestru 
wyborców , które wzięły udział w konsultacjach i tutaj przewodniczący odczytał treść pisma .
Kolejno przewodniczący zapoznał z opinią prawną w tej sprawie i treścią udzielonej odpowiedzi 
Członkom Komisji Konsultacyjnej, gdzie przewodniczący rady nie ma takich kompetencji .
Następnie przewodniczący odczytał pismo Wójta Gminy skierowane do Rady Gminy w sprawie 
podjęcia przez radę stanowiska w sprawie prowadzenia dalszych prac planistycznych .
Przewodniczący rady zabierając dalej głos w tej sprawie m.in. powiedział ,iż konsultacje odbyły się 
zgodnie  z  przepisami  uchwały  w  tej  sprawie  ,  czy  dzieci  mogły  głosować-  tak  wyglądało  z 
przepisów , dopisane zostały osoby na wniosek do spisu wyborców i tutaj przewodniczący odczytał 
wynik konsultacji społecznych . Dalej przewodniczący m.in. mówiło o tym ,że wieś traci swoje 
funkcje , mówi się o tym ,że   we wsi śmierdzi, pylą środki chemiczne podczas zabiegów, wieś dla 
niektórych  jest  miejscem  rekreacji  ,  powiedział  przewodniczący  o  środkach  dla  rolników  na 
których gruntach posadowione są farmy wiatrowe i środkach dla gminy .
Przewodniczący przedstawił swoją propozycję ,a mianowicie przypomniał ,że całej sprawy  
radni obecnej kadencji nie znają od samego początku, poprzednia rada podjęła uchwałę  i dlatego 
rada będzie czekać na propozycje wójta z argumentami „za”  albo „ nie” . 
Przewodniczący poinformował, że jeżeli będzie głosowanie to zostanie złożony wniosek radnych  o 
przeprowadzenie głosowania tajnego i przewodniczący zakończył słowami ,że oczekuje od Pana 
Wójta konkretnej  propozycji  i  jeżeli  będzie „za” to jakie argumenty ,  jeżeli  „  przeciw” to też 
dlaczego i czym to grozi . Będzie trudno podjąć decyzję – powiedział przewodniczący bo jaka by 
ona nie była zawsze będzie problem .
Radni przychylili się do propozycji przewodniczącego rady gminy . 
Przewodniczący przypomniał również  o inwestorze  i jego ewentualnych żądaniach   i o tym, iż 
miał się z nim  spotkać. 
Przypomniano również o tym ,iż należało by znać zdanie mieszkańców Poczernina i Warchlina na 
temat farm wiatrowych na tamtym terenie . Zastanawiano się  nad tym ,czy referendum byłoby 
bardziej  wiążące, iż  trudno będzie podjąć  decyzję  w tej  sprawie i  nikt nie chce źle dla strony 
przeciwnej .
Przewodniczący rady gminy poinformował ,że w terminie do 31 marca 2012 r. zostały złożone 
przez wójta gminy do rady następujące dokumenty:
- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za 2011 r.
- informacja o stanie mienia komunalnego
i w terminie do 31 maja  ma  zostać złożone sprawozdanie finansowe , do 15 czerwca komisja 
rewizyjna przedstawia wniosek w sprawie absolutorium , a do 30 czerwca sesja absolutoryjna .
Przewodniczący  również  poinformował  ,iż  do  rady  wpłynęła  uchwała  składu  orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie wydania 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 r. przedłożonym przez Wójta Gminy Stargard 
Szczeciński .
Radny Bogdan Chaładus – zabierając głos m.in. powiedział , iż wypowiada się w imieniu własnym 
i  decyzje  swoją  deklarował  od  woli  mieszkańców,  a  wykorzystując   aspekt  prawny  zostały 
domeldowane  osoby  i  to  zdaniem  radnego  moralnie  –  trochę  to  go  ubodło  .  Powiedział  o 
pobieraniu kart przez małe dzieci - chodź zgodnie z prawem  i zaznaczył ,iż czuje się oszukany , bo 
nie powinno wykorzystywać się luk prawnych , są to kombinacje i nie muszę tego przyjąć jako 
podpowiedzi wiążącej – tak zakończył wypowiedź radny -. 
Radny Jarosław Kornet – poprosił o to czy mógłby znać liczbę osób dopisanych .
Wójt Gminy – odpowiedział ,że było to 27 osób w Małkocinie i 3 osoby w Grabowie . 
Radca Prawny Roman Janił zabierając głos w tej sprawie m.in.  przypomniał ,że konsultacje odbyły 
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się zgodnie z przepisami obowiązującej uchwały i wyjaśnił i to ,że w konsultacji mogą brać udział 
osoby o zdolności prawnej jak również dzieci . Kolejno wyjaśnił co z godnie z przepisami Kodeksu 
cywilnego jest miejscem zamieszkania i to ,że do weryfikacji list nie jest nikt uprawniony.
Kolejno głos zabrała jedna z mieszkanek , która mówiła że nie mogła zagłosować za męża, chodź 
miała jego upoważnienie i akt notarialny i to ,że tylko proszą o odsunięcie farm wiatrowych w 
bezpiecznej granicy  od zabudowań .
Kolejno głos zabrała mieszkanka Małkocina Pani Wiesława Kuśnierz , która m.in. powiedziała ,że 
odjęcie osób dopisanych do rejestru   wyborców  nie spowoduje zmiany wyników konsultacji. 
Powiedziała również , że protokół został podpisany przez członków komisji, a napisany protest 
przez 4 członków komisji jest ich punktem widzenia .Pani Kuśnierz zaznaczyła również ,że przed 
dniem wyborów we wsi Małkocin był pity alkohol na boisku sportowym i czy ten fakt jest moralny 
dodała  Pani  Kuśnierz  i  potem  stwierdziła  ,że  ilość  głosów  nieważnych  świadczyła  o  stanie 
trzeźwości osób biorących udział w głosowaniu .
Pan z Grabowa zabierając głos m.in. powiedział ,że jest rolnikiem i dopisał żonę i syna i dodał ,że 
niektórzy radni są skoligaceni z tymi co budują.
Jedna z mieszkanek poruszyła problem ,że nie wszyscy byli ujęci w spisie i byli podczas wyborów 
odsyłani i tutaj powiedziała ,że sołtys powinien sprawdzić listy, bo mieszkańcy  nie mieli dostępu . 
Przewodniczący rady gminy – odpowiedział ,że obowiązkiem wyborcy jest sprawdzenie czy jest 
ujęty w spisie , a nie sołtysa. 
Radny Jarosław Kornet-zabierając głos m.in.  powiedział ,że strona druga rozdawała płyty , pisma, 
plakaty  i ponadto obarczają sołtysa  tym ,że nie poinformował .
Radny Bogdan Chaładus powiedział m.in.,  iż  dochodzą  głosy o różnych formach propagandy , 
oblepianie plakatami tuż przed wyborami . Tych argumentów jest dużo i moje własne zdanie jest 
takie powiedział radny , że konsultacje zostały zmanipulowane . 
Przewodniczący rady poprosił o przerwanie tej dyskusji .
Wójt  Gminy  wypowiadając  się  w  tej  sprawie  m.in.  przypomniał  ,że  zarówno  w  Grabowie  i 
Małkocinie  odbyły  się  zebrania  na  samym  początku  i  w  Małkocinie  było  to  zebranie 
„  konsultacyjne  „  wtedy  nie  padły  żadne   słowa  przeciw  wiatrakom  .  Następnym  etapem  to 
uchwały  ,  a  potem  dopiero  zmiany  planu  miejscowego  .  Najważniejszym  prawem  jest  plan 
miejscowy .  Wójt  powiedział  ,że jest  wykonawcą  prawa tego co  stanowi  rada  gminy ,  były 
uchwały o przystąpieniu , a teraz powinny  być o zatwierdzeniu . Wójt powiedział ,że z szacunku 
nie chce działać pochopnie, bo  musi być ta sprawa rozpatrzona . Czy powinno być referendum w 
całej gminie to do dyskusji – dodał wójt . 
Mieszkanka Grabowo powiedziała ,że jest przeciw wiatrakom , na zebraniu w Grabowie w 2009 
roku  było  mało  osób  i  od  samego  początku  była  mowa  o  odsunięciu  farm  wiatrowych  od 
zabudowań w odległości 2 km , my prosimy tylko o odsunięcie granicy .         
Pani Wiesława Kuśnierz m.in. powiedziała ,że odbyło się zebranie w Małkocinie w miesiącu marcu 
2009 r. na którym było około 30 osób i  wówczas nie obejmowało  terenów tak blisko Małkocina, a 
powiększenie  terenów nastąpiło 26.06.2009 r. i nie było możliwości odnieść się do tego .  Pani 
Kuśnierz powiedziała ,aby nie lekceważyć zmian w  Studium i to że plan nie może być sprzeczny 
ze Studium . Powiedziała również o niedostatkach w dokumentacji przytaczając fragmenty pisma .
Zakończyła swoją wypowiedź tym ,że nie są przeciwko wiatrakom i nie tam, aby to działało ze 
szkodą ,a wystarczy odsunąć o 2 km.
Pan  z  Grabowa  m.in.  powiedział  ,że  w  Grabowie  na  zebraniu  Wójt  powiedział  ,że  wynik 
konsultacji będzie wiążący , a teraz Pan Wójt mówi o sprawach finansowych . Kończąc wypowiedź 
mieszkaniec Grabowa zaproponował, aby znaleźć inne tereny , gdzie nie ma sprzeciwu .
Ad.14 
Brak interpelacji .
Ad.15 i 16    
Radny Hubert  Lis  -powiedział  ,że po  terenie  gminy samochodem osobowym porusza się  trzy 
osobowa grupa Romów  i okradają osoby starsze oraz radny zapytał o remont  budynek przy 
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świetlicy wiejskiej w Kiczarowie , gdzie woda leci po murze.
Wójt Gminy – odpowiedział ,że będzie remontowany dach na budynku przy świetlicy z udziałem 
środków z funduszu sołeckiego .
Radny Jarosław Kornet  – zabierając głos w sprawie transportu zbiorowego , a linii  Stargard – 
Strumiany autobusu MZK przypomniał o dodatkowym 6 kursie i o tym ,że w przerwie wakacyjnej 
kurs  jest  potrzebny  około  godz.  11  poprosił  o  pozytywne  załatwienie  tego  problemu  .Radny 
powiedział ,że mieszkańcy są   zadowoleni  z obecnych kursów i  przypomniał  o sprawie trzech 
kursów, które w drodze powrotnej pomijają wioski z boku .
Przewodniczący Rady poinformował ,że przewoźnik Pan Bonczał ,od września ma  wycofać się z 
kursów w dni wolne i święta i  mieszkańcy chcą  na te dni przedłużenia linii  MZK – autobusy 
kursują do Świętego .   
Ad.17
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal  podał termin zwołania następnej sesji ,  terminy 
posiedzeń komisji i tematy wynikające z planu pracy rady , a mianowicie : 
- XVIII sesja Rady Gminy dnia 25 maja 2012 r. godz. 1000

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 21maja 2012 r. godz. 800   z tematem : 
   1.Ocena stanu dróg na terenie gminy  – wyjazd komisji w teren 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 22 maja a 2012 r. o godz.8 00   z tematem :
   1.Analiza stanu porządku publicznego – opinia komisji na sesję 
   2.Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych – wyjazd 
       komisji w teren – opinia komisji na sesję   ,
- komisja rewizyjna dnia 23 maja  2012 r.  o godz.8 00 z   tematem :
   1.Analiza realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2012 r.- opinia komisji na sesję ,
   2.Wydatki bieżące urzędu gminy  - opinia komisji na sesję .

Ad.18 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował za 
udział i o godz. 13 20  zamknął obrady XVII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński .
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Z. Stoczkowska                                                                                  Edward Kosaml 
Data sporządzenia :                                                                    Data podpisania:
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